
Rozhovor s Robertem Němcem
Robert Němec, předseda České advokátní komory, v rozhovoru bilancoval své funkční období a
klíčové momenty, které jej provázely. "Většinu plánů se podařilo naplnit, včetně přijetí novely zákona
o advokacii, kterou prezident nedávno podepsal".

Robert Němec, předseda České advokátní komory, v rozhovoru bilancoval své funkční období a
klíčové momenty, které jej provázely. Přiznal, že původně neměl ambici stát se předsedou, ale
nakonec se nechal přesvědčit a přijal tuto odpovědnost. Hodnotí uplynulé roky jako úspěšné a tvrdí,
že většinu plánů se podařilo naplnit, včetně přijetí novely zákona o advokacii, kterou prezident
nedávno podepsal.

Jedním z nejvýznamnějších přínosů novely je podle Roberta Němce zakotvení ochrany důvěrnosti
vztahu mezi advokátem a klientem, což považuje za zásadní průlom v legislativě. Velkou pozornost si
ovšem vysloužila i otázka advokátních úschov, zejména po kauze zpronevěry. Vysvětluje, že i přes
stávající regulaci není možné zcela eliminovat lidské selhání, a tak vznikl garanční fond, který by měl
posílit důvěru veřejnosti v advokátní služby.

Během svého funkčního období muselo představenstvo zvládnout i krizové situace, jako byla válka na
Ukrajině nebo pád Sberbanky, které měly dopady i na české advokáty. Komora zorganizovala
finanční pomoc ukrajinským kolegům a intenzivně řešila následky krachu banky, aby ochránila
prostředky klientů. Důležitým krokem byla i digitalizace agendy advokátů, včetně možnosti online
účasti na sněmu, což Robert Němec považuje za logický krok vpřed.

K umělé inteligenci má otevřený přístup a věří, že správně regulovaná AI může advokacii pomoci.
Přesto zdůrazňuje, že zásadní musí zůstat ochrana důvěrnosti a zodpovědnost advokáta za
poskytované právní služby. Komora proto vydala doporučení, jak s AI pracovat bezpečně a efektivně.

Na závěr Robert Němec potvrdil, že v dalším období v představenstvu pokračovat nehodlá. Cítí, že je
správný čas odejít a věnovat se naplno advokacii. Svou misi považuje za splněnou a odchází s
pocitem, že advokátní komora prošla významnými změnami, které ji posunuly směrem k
modernějšímu a efektivnějšímu fungování.
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